



BAKER TILLY
BISHKEK



TAX ALERT

КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

MAY 2014 / МАЙ 2014

New forms of annual tax declarations have been approved

Government of the Kyrgyz Republic has recently approved the new forms of annual tax declarations for legal entities and individuals as well as procedures for their filling (The Decree of the Government of the KR #244 of May 2, 2014 *On Approval of Unified Tax Declaration and Order of its Filling*).

The list of permitted for use cash control machines has been reduced

The Government of the Kyrgyz Republic has made the amendments to the State Register of cash control machines permitted for use on the territory of the Kyrgyz Republic. This register was reduced from 69 to 47 items (The Decree of the Government of the KR #226 of April 18, 2014 *On Amendments to the Decree of the Government of the Kyrgyz Republic On Establishment of the State Register of Cash Control Machines Permitted for Use on the Territory of the Kyrgyz Republic and Rules of Its Establishment #817 of December 29, 2009*).

Changes in social contributions' administration

The Government of the KR adopted the Action Plan on improvement of social contributions' administration for 2014-2015 years. In accordance with this Action Plan the pilot project is planned to be implemented in 3Q of 2014 on transfer of function of collection and administration of the social security contribution to the tax bodies of Oktyabr district of Bishkek city and Sokuluk district of Chuy region (Directive of the Government of the KR #149-r of May 7, 2014).

Утверждены новые формы единых налоговых деклараций

Правительство Кыргызской Республики утвердило новые формы единых налоговых деклараций для юридических и физических лиц, а также порядок по их заполнению (Постановление Правительства КР №244 от 2 мая 2014 года «Об утверждении форм Единой налоговой декларации и порядка их заполнения»).

Сокращен перечень разрешенных к использованию контрольно-кассовых машин

Правительство Кыргызской Республики внесло изменения в Государственный Реестр контрольно-кассовых машин, разрешенных к использованию на территории Кыргызской Республики. Данный реестр был сокращен с 69 до 47 позиций (Постановление Правительства КР №226 от 18 апреля 2014 года «О принятии Закона Кыргызской Республики «О внесении изменения в постановление Правительства Кыргызской Республики "Об утверждении Государственного реестра контрольно-кассовых машин, разрешенных к использованию на территории Кыргызской Республики, и Правил его формирования" от 29 декабря 2009 года № 817»).

Изменения в администрировании страховых взносов

Правительство Кыргызской Республики утвердило План мероприятий по совершенствованию администрирования страховых взносов на 2014-2015 годы. Согласно данному плану в 3-м квартале 2014 года запланирован пилотный проект по передаче функций сбора страховых взносов налоговым органам Октябрьского района г.Бишкек и Сокулукского района Чуйской области (Распоряжение Правительства КР №149-р от 7 мая 2014 года).

The Government of the KR approved the draft Agreement with the government of the Russian Federation on regulation of migration process and protection of migrants' rights

The Government approved the draft Agreement with the government of the Russian Federation on regulation of migration process and protection of migrants' rights. In accordance with the Agreement Kyrgyzstan and the Russian Federation agree to provide the migrants and family members with an exemption from customs duties, taxes and other related charges (Directive of the Government of the KR #127-r of April 21, 2014).

Правительство Кыргызской республики одобрило проект Соглашения с правительством Российской Федерации о регулировании процесса переселения и защите прав переселенцев

Правительство одобрило проект Соглашения с правительством Российской Федерации о регулировании процесса переселения и защите прав переселенцев. В соответствии с данным соглашением Россия и Кыргызстан обеспечивают освобождение переселенцев и членов их семей от таможенных пошлин, налогов и связанных с этим сборов (Распоряжение Правительства КР №127-р от 21 апреля 2014 года).

How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail contact@bakertilly.kg or by phone +996 312 696232.

www.bakertilly.kg

An independent member of Baker Tilly International

Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте contact@bakertilly.kg или по телефону +996 312 696232.